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B este lezers, De kerst-

dagen en jaarwisse-

ling liggen weer even achter 

ons.Toch wenst de redactie 

u nog een goed 2014.  

Collectieven; dit jaar moeten 

de collectieven vorm gaan 

krijgen. In deze nieuwsbrief 

de huidige stand van zaken 

en wat de rol hierin is van 

het Brabants Landschap 

volgens directeur Jan Baan. 

Op 12 maart geeft Geert van 

de Veer (Praedium) bij HHH 

een lezing over de collectie-

ven in relatie tot het GLB 

(Gemeenschappelijk Land-

bouwbeleid).  

 

De Landelijke Natuurwerk-

dag was weer een groot suc-

ces. Boswachter Paul van 

Liempt van Staatsbosbeheer 

geeft u een korte impressie. 

 

Hoewel geen directe activi-

teit van onze vereniging heeft 

onze adviseur Henk Antonis-

sen een stukje over de  

melkveeacademie geschre-

ven. Hieruit blijkt dat samen-

werken tot snellere innovatie 

kan leiden.  

   (Foto: Groote Heide Erik v Asten) 

 

Het Transnationaal Land-

schap De Groote Heide is 

een samenwerkingsverband 

tussen enkele grensgemeen-

ten van België en Nederland. 

Marijn Sandbrink, werkzaam 

bij Streekontwikkeling Boven-

Dommel, hebben we ge-

vraagd om dit samenwer-

kingsverband en zijn rol    

hierin toe te lichten.  

Verder nog wat kleine bijdra-

gen die u op de hoogte hou-

den van onze activiteiten of 

die leuke informatie bevat.  

 

Natuurlijk mag u onze 

vereniging van harte   

aanbevelen bij uw familie, 

vrienden en kennissen. We 

kunnen altijd leden gebrui-

ken. Doe eens actief mee in 

een werkgroep en geef u op! 

www.hei-heg-hoogeind.dse.nl 

 

Ook u kunt uw steentje bij-

dragen aan de doelstelling 

van onze vereniging: een 

mooi buitengebied waar 

natuur, landschap en gezon-

de boerenbedrijven naast 

elkaar bestaan. 

Erik, Henk, Peter en Ton  

A G E N D A :  

9 maart   

Wandeling HHH met KNNV 

 

12 maart  

Lezing collectieven en GLB 

in Leende 

  

8 april 

Algemene ledenvergadering  

 

18 mei  

Wandeling HHH met IVN 

http://www.hei-heg-hoogeind.dse.nl
http://www.kiwanis.nl/cranendonck/


   

 

Structuurverbetering landbouw-

gronden met strooisel uit natuur-

gebieden. (Roel Dobbelsteen, 

Waterschap de Dommel) 

In het kader van hydrologische 

herstel van natuurgebieden – de 

zgn natte natuurparels – heeft 

bosomvorming plaatsgevonden in 

een aantal projecten binnen het 

gebied van de Dommel, zoals in 

het gebied Valkenhorst gem Hee-

ze-Leende en Valkenswaard. 

 

Bosomvorming houdt in dat 

naaldhout wordt verwijderd zodat 

de vochtonttrekking uit de bodem 

en de verdamping van neerslag 

door deze bomen niet meer 

plaatsvindt. Ook wordt daarmee 

plaats gemaakt voor andere, ge-

wenste vegetatie zoals heide.  

 

Na het verwijderen van de bomen 

wordt de zgn strooisellaag (naald-, 

blad- en takkenresten) door het 

waterschap verwijderd en afge-

voerd. Afzet heeft vorig jaar gro-

tendeels plaatsgehad op land-

bouwpercelen (akkerbouw en 

boomteelt).  

 

Dit geeft structuurverbetering 

voor de landbouwpercelen en een 

verbeterde vochthuishouding, een 

win-win situatie dus.  

 

In de volgende nieuwsbrief komen 

we hierop terug. (de redactie) 
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M E L K V E E A C A D E M I E  L E E N D E R S T R I J P  

H hh leden doen mee met  

Melkveeacademie Leenderstrijp 

Bijna alle melkveehouders in Leender-

strijp zijn lid van de melkveeacademie.  

 

Van de twaalf  jonge boeren komen er  

drie uit Maarheeze, één uit Soeren-

donk en één uit Sterksel. De groep is 

opgericht in 2008 door Henk Antonis-

sen. 

Van HHH zijn Janus van Hoof, Eric van 

der Paalen,  Maarten en Hans Schoo-

ne, Johan Lijten, Sjaak Cardinaal, Toon 

van Stipdonk de mannen van het eer-

ste uur. 

 

Doel     Het doel van de academie is 

R E N H E I D E  O P  P E I L  

kennis opdoen, vooral van elkaar. 

Door ervaringen uit te wisselen over 

alle aspecten van het melkveehou-

den, tijdens huiskamerbijeenkomsten 

of bij de Hospes wordt het vakman-

schap verder aangescherpt. De be-

wuste beperkte omvang van de groep 

maakt dat de discussie goed op gang 

komt, iedereen voelt zich geroepen 

om mee te doen. Elke winter zijn er  

drie bijeenkomsten en in het voorjaar 

volgt een excursie.   

 

Stress   Iedere bijeenkomst heeft een 

thema en bij het gekozen onderwerp 

wordt een deskundige spreker ge-

zocht. Bijvoorbeeld in december jl. 

gaf Alies Westerveen toelichting over 

het onderwerp stress en gedrag bij 

koeien. Stress verlaagt de weerstand 

van de koeien. Het gedrag van de 

veehouder blijkt sterk van invloed op 

de mate van stress. 

Natuurlijk ontbreekt het Bourgon-

disch karakter niet, vaak wordt na 

het officiële gedeelte nog lang na 

gebuurt en gelachen. 

 

Henk Antonissen adviseur HHH 

S T R U C T U U R V E R B E T E R I N G  

L A N D B O U W G R O N D E N  

R enheide op peil! Het waterschap 

plaatste in december 2013 de 

laatste LOP-stuwen ( LOP = Landbouw-

Ontwikkelingsproject ) voor het project 

“Renheide op peil”.  

De LOP-stuwtjes regelen de waterhuis-

houding op het achterliggende land-

bouwperceel. De komende jaren wordt 

met behulp van peilbuizen de grond-

waterstand gemonitord op  

o.a. de volgende punten: 

 

-wordt de stuw tijdig bediend?  

-wordt met de stuw de maximale  

  hoeveelheid water vastgehouden? 

Deelnemers  melkveeacademie 

  (foto Henk Antonissen) 

Lopstuwtje aan de Renheide 
 (foto: Peter Kerkhofs) 

Kerk Leende 

  (foto Erik v Asten) 

-wordt het water hij op een  

  'veilige stand' gehouden? 
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C U R S U S S E N  L A N D S C H A P S E L E M E N T E N  

C ursussen. 

 ANV Land van Cranendonck  

organiseerde samen met onze 

Plattelandsvereniging in dit  

winterseizoen twee cursussen: 

 “Aanleg & Onderhoud van  

knotbomen” en  

“Aanleg & Onderhoud van lijnvor-

mige landschapselementen”.  
 

Knotbomencursus 

De knotbomencursus bestond uit een 

theorie- en praktijkgedeelte. De toets 

over het theoretische gedeelte werd 

door de deelnemers zeer goed ge-

maakt. Na de praktische oefeningen 

kregen dan ook alle deelnemers een 

certificaat uitgereikt.  

 

H E N K S  C O L U M N  

               Wat kost Natuur  

Wat kost natuur nou eigenlijk?  

En wat levert het op?  

Ik moest daar aan denken toen ik op de 

open dag boven op het ecoduct tussen 

Leende en Valkenswaard stond. Mooi 

uitzicht en indrukwekkende constructie. 

Maar ja, dat mag dan ook wel voor ruim 

twee miljoen. De weidse blik is een bijko-

mend voordeel, maar de enorme zand-

berg over de provinciale weg is natuurlijk 

niet bedoeld als uitkijkpost. Bovendien 

zijn ecoducten voor mensen verboden 

terrein. Een wildbrug wordt gebouwd om 

natuurgebieden te verbinden en dieren 

dichterbij elkaar te brengen. Maar het 

miljoenen kostende faunaviaduct lijkt de 

mens juist in twee kampen te verdelen.   

De voorstanders zijn overtuigd van het 

nut om leefgebieden met elkaar te ver-

binden en bestaande ecosystemen te 

behouden, daarnaast dragen ze bij aan 

de verkeersveiligheid door minder aanrij-

dingen met wild. Tegenstanders weten 

een veel betere besteding te bedenken 

voor een paar miljoen, twijfelen of dieren 

er wel passeren,  en zouden naar eigen 

zeggen nooit gebruik maken van de die-

renhogesnelheidslijn als ze zelf een hert 

of konijn waren. Of de effecten van de 

ecologische verbindingswegen nu groot 

zijn of niet, rendement van natuurbehoud 

is niet te berekenen.  Een investering in 

natuur wordt natuurlijk nooit in harde 

Euro’s terugverdiend, maar is een 

noodzakelijke bijdrage in biodiversiteit en 

natuurbehoud.  

Met ons hoge welvaartsniveau zijn we 

het wel verplicht en het is bovendien een 

teken van beschaving en respect voor 

onze omgeving. We kunnen het project 

natuurlijk ook nog altijd classificeren als 

werkverschaffingsproject in crisistijd,  

net zoals de naaldhout aanplant in het  

Leenderbos in de jaren dertig. 

Aanleg & Onderhoud van Lijnvormige 

landschapselementen  

Deze cursus bestond uit 2 theorie-

avonden, afgesloten met een exa-

men. Ook deze cursus werd door de 

deelnemers met goed gevolg afge-

legd.  

 

De cursussen kwamen tot stand door 

bijdragen van Groen en Doen.  

 

Groen en Doen is een programma dat 

is opgezet door het ministerie van 

Economische Zaken om vrijwilligers-

werk, op het gebied van natuur- en 

landschapsbeheer, te stimuleren. 

Meer info:  www.groenendoen.nu 

 

O N D E R S C H E I D I N G  P E T E R  K E R K H O F S  

P eter Kerkhofs krijgt  

erkenning voor zijn 

       belangeloze inzet!     
 

Waterschap De Dommel  reikte in 

2013, vanwege hun 150 jaar bestaan, 

in totaal 150 jubileummedailles uit 

aan personen/verenigingen die iets 

voor het Waterschap hebben  

betekend. Onze adviseur en werkgroep  

coördinator Peter Kerkhofs heeft er 

een gekregen voor zijn persoonlijke 

inzet voor o.a. het natuurbehoud in 

zijn gebieden.  

 

 

 

 

 

 

 

 

        

 

 

 

        ( Foto Waterschap De Dommel ) 

 Knotbomen langs aftakking van de Groote Aa, Leende (Foto Erik van Asten) 

http://www.groenendoen.nu/
http://www.dommel.nl/
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N A T U U R W E R K G R O E P :  O P S C H O N E N  B O O M G A A R D  E N  E R F B E P L A N T I N G  

O nderhoud hoogstamboomgaard familie van Nieuwland 

Enkele leden van onze werkgroep Natuurwerk hebben (samen met de eigenaar familie van Nieuwland)  

in december 2013 de elzensingel rond de boomgaard in de Riesten (Leenderstrijp), gedeeltelijk teruggezet.   

Betty nogmaals bedankt voor de lekkere lunch en gezelligheid! 

A anleg erfbeplanting . Met ruim 350 bomen en struiken werd bij het melkveebedrijf van Sjaak Cardinaal in Leen-

derstrijp een houtsingel en gemengde haag aangelegd.  De werkgroep Natuurwerk van onze Plattelandsvereniging 

plantte maar liefst 10 soorten in deze erfbeplanting. In de singel zijn ook 9 solitaire bomen (Salix Alba Liempde) ge-

plant. En (heel toepasselijk) de Kardinaalsmuts!  Binnen een paar jaar zullen de bomen en struiken uitgroeien tot een 

mooie houtsingel. Het ontwerp en de werktekeningen werden gemaakt door ons werkgroepslid Ton van Dijk.  

Ook zin om mee te doen? We kunnen altijd nieuwe werkgroepsleden gebruiken.   

    

Zoals gebruikelijk werd de inwendige mens tijdens de werkzaamheden niet vergeten. 

Krijn en Sjaak verzorgden de heerlijke erwtensoep en belegde broodjes.            
             Foto’s: Erik van Asten) 



 

 

 

H oe creëer je betrokken-

heid bij natuur en land-

schap? Hoe kun je de binding van 

mensen met hun directe leefom-

geving stimuleren? Kun je dit 

überhaupt beïnvloeden? Dit zijn 

enkele vragen waar ik op dit mo-

ment mee bezig ben.  

 

Als werkzoekende klopte ik aan 

bij Streekontwikkeling Boven-

Dommel om te kijken of zij wel-

licht iets voor mij hadden te doen. 

Ze boden me de mogelijkheid om 

in het kader van een werkerva-

ringsstage een onderzoek uit te 

voeren. De vraag luidde ‘’Welke 

kansen/mogelijkheden zijn er om 

de betrokkenheid van burgers en 

(non) profit organisaties bij Trans-

nationaal Landschap de Grote 

Heide te vergroten?’’ 

Samenwerking 

Zoals sommigen van jullie wellicht 

weten werken vijf gemeenten 

(Heeze-Leende, Cranendonck, 

Hamont-Achel, Neerpelt en Val-

kenswaard) in de regio samen 

onder de vlag van 

‘’Transnationaal Landschap de 

Groote Heide’’. TLGH beslaat het 

grondgebied van deze vijf ge-

meenten en overstijgt de nationa-

le grens. Het idee is om LTHG als 

gebied op de kaart te zetten (a là 

Groene Woud). Eén van de vragen 

is hoe je de betrokkenheid van de 

inwoners van TLGH bij hun leef-

omgeving kunt vergroten. 

Uit het onderzoek komen twee 

belangrijke trends naar voren, te 

weten ‘’informatisering’’ en 

‘’informalisering’’. 

Informatisering 

Mensen hebben toegang tot 

steeds meer informatie en verlan-

gen ook steeds meer informatie. 

Om mensen betrokken te krijgen 

bij TLGH moet dus precies duide-

lijk gemaakt worden wat het is, en 

waar het toe dient. Veel mensen 
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zijn bereid om zich in te zetten voor 

natuur/landschap, maar weten niet 

precies hoe, wat, wanneer en waar. De 

overheid, die zich tegenwoordig toelegt 

op het faciliteren van (burger)

initiatieven in natuur/landschap, moet 

de (on)mogelijkheden helder stellen en 

communiceren. Op dit moment gebeurt 

dit onvoldoende. Bovendien moeten 

voorgang en resultaten van activiteiten 

in het landschap gedeeld worden met 

omwonenden: resultaat werkt inspire-

rend. 

Informalisering 

Initiatieven m.b.t. natuur/landschap 

kenmerken zich steeds meer door hun 

informele karakter. Vroeger werden 

mensen lid van een vereniging en kwa-

men ze op vaste momenten bijeen. 

Deze structuur is niet meer van deze 

tijd. Mensen willen ongebonden zijn. 

Functies met vaste lasten, zoals be-

stuursfuncties, passen niet meer in de 

agenda’s. Losse, op zichzelf staande 

activiteiten, met een duidelijk afgeba-

kend kader (doel, begin- en eindpunt) 

worden steeds populairder. Bij voor-

keur vinden deze activiteiten plaats in 

‘’de eigen achtertuin’’, in de directe 

leefomgeving, in een bekende sociale 

omgeving.  

 

 

Trends 

Ook in TLGH zijn de trends van infor-

matisering en informalisering zicht-

baar. Veel van de mensen die ik geïn-

terviewd heb geven aan dat ze zich 

betrokken voelen bij natuur/

landschap, en actief zijn in hun direc-

te leefomgeving (woonplaats). Be-

trokkenheid bij TLGH als geheel is op 

dit moment afwezig. Maar dit gold 

vijftien jaar geleden ook voor Het 

Groene Woud. Er is dus nog werk aan 

de winkel! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto: Marijn Sandbrink tijdens zijn stage in 

Zuid Afrika. Marijn studeerde  ''Development & 

Rural Innovation'' aan de Wageningen Universi-

teit.  

B E T R O K K E N H E I D  B I J  T R A N S N A T I O N A A L  L A N D S C H A P  D E  G R O O T E  H E I D E    

M A R I J N  S A N D B R I N K  

Schotse Hooglander, De Groote Heide Leenderbos   (Foto Erik van Asten) 



M aatschappelijke Stage bij Hei, 

Heg & Hoogeind. Ik ben Daan 

Mulder. Ik ben 15 jaar en ik kom uit 

Maarheeze. Ik zit op de groenschool 

in Eindhoven en ik moet dit school-

jaar maatschappelijke stage doen.  

 

Ik kende Hei, Heg en Hoogeind al van 

de natuurwerkdag want daar heb ik al 

5 keer aan meegedaan. Ik hou heel 

veel van de natuur en ik vind het inte-

ressant wat er allemaal te zien is in 

M A A T S C H A P P E L I J K E  S T A G E  D O O R  D A A N  M U L D E R  
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de natuur.  De natuurwerkdag dit jaar telde 

al mee met de stage. Bij de natuurwerkdag 

heb ik langs de weg allemaal dennetjes 

omgezaagd. De groep waar ik toen mee 

was heeft van het pad 4 meter kleine 

boompjes omgezaagd.  

 

De volgende stagedag heb ik meegeholpen 

met de wilgen knotten in de boomgaard. Ik 

heb daar van de afgezaagde takken de 

kleine takjes afgehakt om dan de grote 

takken te gebruiken voor stookhout.  

 

In de kerstvakantie heb ik via Hei, Heg en 

Hoogeind een cursus aanleg en onder-

houd van knotbomen gevolgd. Deze cur-

sus was erg leuk en vooral erg leerzaam. 

Ik heb veel geleerd over het aanplanten 

en het onderhouden van de knotbomen. 

En wat er allemaal in zo’n boom leeft van 

insecten en vogels.  

 

Op 11 januari heb ik bij Sjaak Cardinaal 

meegeholpen met het aanplanten van 

een grote heg en een paar wilgen. Ik vond 

dit leuk en ik ben benieuwd hoe dit er 

over 10 jaar uit zal zien.  Ik vond deze 

stage tot nu erg leuk. 

                                             Daan Mulder 

O p 24 januari jl. werd er een le-

zing gehouden over kringloop-

landbouw en een op te zetten natuur-

melkerij op Bruggerhuizen. De avond 

werd georganiseerd door de werk-

groep jaarprogramma van HHH.  

 

Voorzitter Kors den Hartog  en adviseur 

Peter Takens van de VBBM                                                 

(Vereniging voor Behoud van Boer en Mili-

eu) beten de spits af en hielden een pre-

sentatie waarin hun ervaringen met het 

extensief houden van melkvee en boven-

gronds uitrijden van drijfmest hun voorkeur 

genoten. Ook waren zij sterk voorstander 

van het gebruik van ruige stalmest om 

het bodemleven te stimuleren. 

Later op de avond hield John van Ansem 

een presentatie over zijn ambitie om zijn 

melkveebedrijf om te vormen naar een  

“natuurmelkerij” met 200 melkkoeien op 

200 hectare op Bruggerhuizen.  

John gaf aan, na jaren van verzet tegen 

de natuur, de beperkingen van zijn be-

drijfsontwikkeling in een natuurgebied 

volledig om te zetten in kansen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

John gaf een interessante presentatie 

over een zeer ambitieus plan waarbij een 

groot stuk natuurgrond economisch be-

heert kan worden omdat er ook voedsel 

op geproduceerd word. 

Als bestuur hoopten we op een goed be-

zochte en inspirerende avond. De avond 

werd dan ook goed bezocht door 35 a 40 

leden. Ook een aantal niet leden bezoch-

ten de avond en besloten aan het einde 

van de bijeenkomst om ook lid te worden 

van onze vereniging.  

        

 Bestuurslid  Maarten Schoone 

 

Daan tijdens een natuurwerkdag in Strijp  

L E Z I N G  K R I N G L O O P L A N D B O U W  E N  N A T U U R M E L K E R I J   
John v Ansem 



T erugblik Landelijke natuur-

werkdag.   

De eerste zaterdag van november 

staat al jaren in het teken van het 

opknappen en onderhouden van 

natuur in Nederland: de landelijke 

natuurwerkdag.   

 

In het Leenderbos werken we tij-

dens deze Natuurwerkdag samen 

met Plattelandsvereniging Hei, 

Heg en Hoogeind. Mensen, letter-

lijk uit heel het land, komen om 

dennen te trekken, prunus te  

zagen en, - want daar komen ze 

echt voor – uiteindelijk ook een 

T E R U G B L I K  L A N D E L I J K E  N A T U U R W E R K D A G  D O O R  P A U L  V  L I E M P T  S B B  
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grote boom te zagen. 

Met ieder jaar gemiddeld 150 helpen-

de handen is dit één van de grootste 

locaties van Nederland. Het gezel-

schap bestaat uit jong en oud. Voor 

de jongere is er genoeg te beleven in 

de vorm van hutten bouwen, broodjes 

bakken en excursies met de  

boswachter. 

 

Dit jaar was de locatie gelegen aan de 

Bruggerdijk bij het hutje aan het fiets-

pad. Daar komen verschillende land-

schapssoorten bijeen zoals naaldbos 

en heide, zodat er verschillende  

werkzaamheden uitgevoerd kunnen      

worden. Het draaiboek en de organi-

satie voor deze dag wordt ieder jaar 

meer verfijnd. Deze keer is zelfs  

Radio Horizon actief geweest om  

bekendheid te geven aan deze dag.  

 

Al met al een geslaagde dag waarbij 

hier en daar de volgende dag vast 

wel wat spierpijn zal zijn opgetreden 

bij de oudere deelnemers! Staatsbos-

beheer bedankt alle vrijwilligers van 

HHH voor de prettige samenwerking.  

 

Tot volgend jaar!  

 

Paul van Liempt Staatsbosbeheer 

B O M E N K N O T T E N  P E R C E E L  T O N  V A N  D I J K  

O mdat Ton van Dijk, (o.a redactie-

lid van onze vereniging ) momen-

teel in het ziekenhuis verblijft, heeft 

de natuurwerkgroep zijn knotwilgen 

aan de Strijperdijk geknot. 

 

Vanaf deze plaats wensen we 

Ton een spoedig herstel toe!  

Natuurwerkdag 2013. Kijk voor alle foto's van deze dag op onze website! (foto: Peter Kerkhofs) 

 Knotbomen Strijperdijk, Leende (Foto Erik van Asten)  Ton in gesprek met buurman Wim 



 

D e rol van Brabants Landschap 

in de nieuwe collectieven. 

 

De Provincie Noord-Brabant heeft 

een oude traditie van samenwer-

king bij landschapsbeheer en -

beleid. Bij het collectief akker- en 

weidevogelbeheer trekken de 

ZLTO, de ANV’s en het Brabants 

Landschap samen op. Ook bij het 

Stimuleringskader Groene en Blau-

we Diensten (Stika) werken ge-

noemde organisaties, aangevuld 

met de financiers van de regeling - 

Provincie, gemeenten en water-

schappen - nauw samen. Ook het 

Brabants Particulier Grondbezit is 

betrokken.  

Doel van de samenwerking is het 

efficiënt en effectief besteden van 

middelen, zodat het geld terecht 

komt waar het moet gebeuren: bij 

de boer op de juiste plaats in het 

landschap. Alleen bij een transpa-

rante, effectieve besteding in zicht-

bare resultaten zullen de finan-

ciers bereid zijn de regeling te con-

tinueren. Bij de ombouw van het 

GLB (Gemeenschappelijk Land-

bouw Beleid) blijft ook Europa 

“partij”. Dat maakt het er niet ge-

makkelijker op. Brusselse regelin-

gen munten in de regel niet uit in 

eenvoud en flexibiliteit.  

Besloten is dat alle middelen voor 

agrarisch natuur- en landschaps-

beheer besteed zullen worden via 

nieuw te vormen collectieven. Dat 

kunnen samenwerkingsverbanden 

van boeren zijn - dus ANV’s - maar 

er kunnen ook natuurorganisaties 

bij betrokken zijn. Als de GLB-

middelen in cofinanciering met 

andere regelingen, zoals het Stika, 

besteed worden heb je natuurlijk 

ook weer te maken met de organi-

saties die daarbij betrokken zijn. 

 

Als organisaties zijn we in overleg 

over de vorming van de 

"collectieven". Je zou dat op het 

basisniveau van de ANV kunnen 

doen. De verwachting is echter dat 

het samenstel van de diverse re-

D I R E C T E U R  J A N  B A A N  V A N  H E T  B R A B A N T S  L A N D S C H A P   
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gelingen zo gecompliceerd is, dat je 

grote kans loopt je tanden er op stuk 

te bijten. Bovendien krijg je ook nog 

een controlelast. Als het geld niet 

goed besteed is, moet het worden 

teruggevorderd. Ons idee is dat je 

voor de hele provincie Noord-Brabant 

één collectief vormt met diverse werk-

eenheden. De werkeenheden, een 

ANV of cluster van meerdere ANV’s, 

moeten ervoor garant staan dat het 

geen  ‘ver van mijn bed show’ wordt 

en teveel bureaucratie. 

Momenteel wordt gedacht aan een 

mix van deze uitersten: 2 deel collec-

tieven. Eén voor West- en Oost-

Brabant en één voor Midden-Brabant 

met een goede coördinatie op provin-

ciaal niveau. Wat zou daarbij de rol 

van het Coördinatiepunt van het Bra-

bants Landschap kunnen zijn? Wij 

willen graag onze kennis en ervaring 

inzetten om te zorgen dat het geld 

wordt omgezet in zichtbare en tastba-

re resultaten voor natuur en land-

schap.  

Onze medewerkers hebben veel erva-

ring met de opzet van gebiedsgerichte 

projecten en ze hebben een uitge-

breid netwerk. Tot dit netwerk beho-

ren ook bijna 2000 actieve vrijwil-

ligers die nu al een belangrijke rol 

spelen met de weide- en uilenbe-

scherming en actief zijn in het land-

schapsbeheer. De boer moet zoveel 

mogelijk gevrijwaard blijven van bu-

reaucratische rompslomp en de 

ANV’s moeten zich aan de keukenta-

fel kunnen concentreren op het ef-

fectief wegzetten van het geld. 

Afhankelijk van de kennis en kunde 

van de ANV’s zal de rol van de ANV’s 

in het ene gebied iets anders kunnen 

zijn dan in het andere. Ook de inzet-

baarheid van de middelen en de mo-

gelijkheden tot cofinanciering zijn 

niet in ieder gebied hetzelfde. 

Laten we nu de ervaring die we heb-

ben opgedaan bij het Stika en het 

Collectief Akker- en Weidevogelbe-

heer benutten om tot een goed werk-

bare regeling en een efficiënt samen-

werkingsverband te komen zodat het 

geld op de juiste plaats in het land-

schap kan worden weggezet. 

Wij van het Brabants Landschap den-

ken dat onze kracht zit in de koppe-

ling van beleid naar uitvoering. 

Jan Baan 

Directeur Brabants Landschap 

Groote Heide Leende  (Foto Erik van Asten) 

                    Jan Baan   

(Foto: www.landschapsbeheer.nl) 
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Plattelandsvereniging 

Hei, Heg & Hoogeind 

streeft naar een mooi 

buitengebied waar 

natuur, landschap en 

gezonde boerenbedrijven 

naast elkaar kunnen 

bestaan. 

Informatie over onze  

activiteiten vindt u op  

www.hei-heg-hoogeind.dse.nl 

 

Redactie Nieuwsbrief:       

Erik van Asten      

Henk Struving 

Peter Kerkhofs  

Ton van Dijk                      

Contactadres: 

hei-heg-hoogeind@dse.nl 

B O E I E N D E  L E Z I N G  A N T I B I O T I C A  

C O L L E C T I E V E N :  S T I C H T I N G  S C A N  

Alle zes koepels zijn vertegenwoor-

digd in zowel het bestuur als het 

projectteam. Landelijk zorgt SCAN in 

samenwerking met de provincies 

(IPO) en het Ministerie van EZ voor 

de ontwikkeling van formats, model-

len en handleidingen waar de col-

lectieven gebruik van kunnen gaan 

maken.  

Regionaal begeleidt SCAN de collec-

tieven bij alle stappen die gezet 

moeten worden om 1 januari 2016 

klaar te zijn voor de uitvoering van 

het nieuwe stelsel.  

 

Peter van de Kruis en Peter Kerk-

hofs zijn, vanuit onze vereniging, 

nauw betrokken bij de vorming van 

de collectieven.   

Lezing in Leende: 

12 maart geeft Geert van der Veer 

(Preadium) een lezing  over de col-

lectieven in relatie tot het Gemeen-

schappelijk Landbouwbeleid (GLB).  

 

We houden u op de hoogte.                                                 

        Peter Kerkhofs 

C ollectieven. U hebt in de vorige  

nieuwsbrieven het woord 

‘collectieven’ al meerdere malen 

voorbij zien komen.  

 

Afgelopen najaar zijn er weer enkele 

gezamenlijke bijeenkomsten geweest 

met de ANV’s / PLV’s in onze regio 

over dit onderwerp.  

Hierbij is besloten om tot de vorming 

van één collectief over te gaan.  Dit 

voorjaar zal er beslist worden hoe dit 

in de praktijk gestalte gaat krijgen.  

Er zal in ieder geval nadrukkelijk sa-

mengewerkt gaan worden met het 

ZLTO en Brabants Landschap.  

.  

Om de collectieven te ondersteunen 

in de voorbereiding op hun rol in het 

vernieuwde stelsel voor agrarisch 

natuur- en landschapsbeheer,  

hebben de regionale koepels 

(BoerenNatuur, LTO Noord, Natuurlijk 

Platteland Oost, Natuurrijk Limburg, 

Veelzijdig Boerenland en ZLTO) op 14 

november 2013 gezamenlijk de 

Stichting Collectieven Agrarisch Na-

tuurbeheer (SCAN) opgericht. 

Koeien in de ochtendmist, Leenderstrijp  (Foto Erik van Asten) 

A ntibiotica bij mens en dier, hoe 

gaan we verder? 

In december 2013 organiseerde 

HHH een openbare lezing over het 

actuele onderwerp antibiotica. Dr. 

Norbert van den Hurk, huisarts in 

Leende, en  Dr. Frans Dirven,  

dierenarts en beleidsadviseur,  

gaven een boeiende en heldere kijk 

op deze ingewikkelde materie.  

Na afloop ontstond er een levendige 

discussie met het talrijk aanwezige 

publiek. 

Norbert vd Hurk en Frans Dirven 

http://www.hei-heg-hoogeind.dse.nl
http://www.kiwanis.nl/cranendonck/
http://www.hei-heg-hoogeind.dse.nl/

